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Gemeente Vijfheerenlanden / Postbus 11, 4140 AA Leerdam / 088 – 599 7000 / vijfheerenlanden.nl / info@vijfheerenlanden.nl 

Geachte leden van de raad, 

 

Onderstaand vindt u de vragen, die op 29 mei 2019 zijn gesteld door de fractie van de PvdA 

inzake de stresstest in het kader van het Deltaplan Ruimtelijke Adaptie, en de antwoorden 

van het college van burgemeester en wethouders. 

 

Op 13 augustus 2018 heeft de fractie van de PvdA vragen gesteld over de 

stresstest inzake klimaatverandering. 

Op deze vragen zijn nog geen concrete antwoorden gekomen. Beantwoording 

werd vooral doorgeschoven naar het nieuwe college.  Daarom dient de fractie 

deze, geactualiseerd, opnieuw in. 

In het Deltaplan Ruimtelijke Adaptatie staat dat alle Nederlandse gemeenten 

uiterlijk in 2019 een stresstest uit moeten voeren om inzicht te krijgen in hun 

kwetsbaarheid voor de gevolgen van de klimaatverandering. 

 

1. Wat is de stand van zaken in de gemeente Vijfheerenlanden voor de stresstest 

en kwetsbaarheidsscan klimaatverandering in het kader van het Deltaplan 

klimaat adaptatie?  

Antwoord: 

De plannen die noodzakelijk zijn voor de uitvoering van dit plan zijn gemaakt. Er is 

inzicht in de kwetsbare gebieden binnen de gemeente Vijfheerenlanden. Tevens is er 

met het waterschap in A5H-verband in de regio gekeken naar de verschillende 

onderdelen. 

 

2. Beschikt Vijfheerenlanden al over een wateroverlastlandschapskaart? Zo ja, 

waar liggen dan de prioriteiten? 

Antwoord: 

Ja, de gemeente beschikt over een wateroverlastkaart. Deze is echter nog niet 

gebiedsdekkend. Samen met het waterschap Rivierenland is wel een regiokaart gemaakt 

in A5H-verband. 

 

3. Bezit Vijfheerenlanden over een hittekaart en zo ja: welke maatregelen moeten 

op korte termijn getroffen worden?  

Antwoord: 



 

 

 

 

 

 

 

Ja, de gemeente Vijfheerenlanden is in het bezit van een globale hittekaart. De 

maatregelen die hiervoor getroffen gaan worden, is het vergroenen van de omgeving. 

Dit levert meer voordelen op dan alleen het terugdringen van de eventuele hittestress; 

het zorgt voor een betere opname van water in de omgeving, het vasthouden van 

water, terugdringen van CO2 en natuurlijk ook om de biodiversiteit binnen de gemeente 

een boost te geven. 

 

4. Heeft Vijfheerenlanden inzicht in de gevolgen van droogtestress en zo ja: 

welke maatregelen worden op korte termijn getroffen? 

Antwoord: 

De afgelopen hete zomer heeft de gemeente Vijfheerenlanden geen problemen met 

droogte mogen ervaren. We monitoren dit met een grondwatermeetnet binnen het 

stedelijk gebied. Deze ligt al in Leerdam, Kedichem, Schoonrewoerd, Vianen, 

Everdingen, Hagestein en Zijderveld. De overige kernen volgen spoedig. 

 

5. Kan het college aangeven welke concrete stappen zij heeft gezet (en gaat 

zetten) op het gebied van de klimaatadaptatie?  

Antwoord: 

Als gemeente gaan we inzetten op meer groen en het verbeteren van bovengrondse 

afvoer van water, zodat eventuele overlast in gebieden beperkt blijft.  

 

6. Wanneer dit nog niet gebeurd is, kan het college aangeven welke stappen 

gezet worden?  

Antwoord: 

Zie bovenstaande. 

 

7. Gezien de urgentie zou de fractie van de PvdA het op prijs stellen tijdig en 

regelmatig te worden voorzien van informatie over de voortgang. Kan het 

college dit organiseren?  

Antwoord: 

Het college kan dit zeker organiseren en de fractie(s) informeren.  

 

8. Eerder heeft het college van de gemeente Leerdam toezeggingen gedaan over 

waterberging, operatie Steenbreek en de inzet van de methodiek van het 

waterschap. Dit op basis van vragen die onze fractie eerder hadden gesteld. 

Worden deze toezeggingen overgenomen door het nieuwe college van onze 

gemeente Vijfheerenlanden?  

Antwoord: 

We gaan als gemeente werken volgens de nieuwe trends en hebben iedere maand zeker 

een contactmoment met het waterschap, waarin we deze punten doorspreken. 

 

 
Met vriendelijke groet, 

 

het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Vijfheerenlanden, 

    

de secretaris, 

 

{{signer1}} 

de burgemeester, 

 

{{signer2}} 

 

 

 

N. (Nanette) van Ameijde-Poortman J.P.J. (Jan Pieter) Lokker 
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